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Det har vært en stor nedgang i 

bygging av idrettsanlegg de siste årene 
 

Over 400 idrettslag har ikke plass til alle som  

ønsker å delta. Samtidig vet vi at investeringene1,2  

i idrettsanlegg er redusert med en tredjedel  

sammenlignet med årene før pandemien.  

Det prosentvise fallet er dobbelt så stort blant  

idrettsanleggene som blant nærmiljøanleggene. 

 

 

 
1 Alle investeringstall er 2024-kroner. SSBs prisstatistikk for boligblokk er benyttet for å komme fra årlige nominelle 
verdier og til 2024-kroner. 
2 Investeringer knyttet til nye godkjente spillemiddelsøknader. 

 
Om regjeringens 

forslag til ny  
nasjonal anleggsplan  

notat 2 av 13 

Status 
 
• Planlagte investeringer er redusert med 

over 40 prosent i årene 2022-2024 
sammenlignet med perioden 2018-2020. 
Ser vi bort fra 2019 hvor aktiviteten var 
unormalt høy er fallet på i overkant av 
tre milliarder kroner i året. 

• 2019 var et år preget av forberedelser til 
43 kommunesammenslutninger. Dette 
resulterte i unormalt mange søknader fra 
kommunene som skulle slå seg sammen. 
(Øvre del av søylene) og sannsynligvis 
noen færre søknader i 2020 og 2021. 

• 313 kommuner var tilnærmet uberørt av 
kommunesammenslåingene. 71prosent 
av Norges befolkning bor i disse 
kommunene. Når vi sammenligner 
periodene 2022-24 med 2018-20 er 
nedgangen i investeringer i idrettsanlegg 
33 prosent mens fallet var 17 prosent 
blant nærmiljøanleggene. 
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Konklusjon: 
• Planlagte investeringer er redusert med en tredjedel sammenlignet med nivået før pandemien. 

Fallet er dobbelt så stort blant idrettsanlegg som blant nærmiljøanleggene. 

• Det er viktig at nødvendige anlegget bygges slik at målet fra idretten vil om at «Det skal 
etableres anlegg slik all ønsket aktivitet kan gjennomføres» nås. 

• Etterslepet må fjernes da ventetiden på utbetaling av spillemidlene medfører økte kostnader 
for idrettslagene. 

• Det er ikke ønskelig at etterslepet fjernes gjennom at det bygges færre anlegg, men at det 
satses mer og bedre på å bygge og rehabilitere flere anlegg. 

• Det er nødvendig med en økt statlig innsats for å få fart på anleggsbyggingen. 

• Idretten ber om at: 
o tilskuddssatsene økes.  
o etterslepet fjernes ved at staten etablerer en mellomfinansieringsløsning for idrettslag 

(og kommuner) eller med midler fra statsbudsjettet.  

• I høringsnotat står det at tilskuddene 
til idrettsanlegg ikke vil bli justert før 
etterslepet er fjernet. 

• Etterslepet er på 2,7 milliarder kroner. 

• Ventetiden på tildeling av spillemidler 
er mer enn halvert de siste årene, fra i 
overkant av tre år til i underkant av 1,5 
år. 

• Det vil trolig ta 3-5 år før etterslepet er 
fjernet helt. 

 


